
 

PROTOKÓŁ Nr V/2019 

z obrad V sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 30 kwietnia 2019 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000-1102, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Brzozowski Marek 

3. Górska Paula 

4. Kadłubowski Marek 

5. Krasnodębska-Bobel Honorata 

6. Krasowski Tadeusz 

7. Matysiak Adam Wiesław 

8. Moczulska Elżbieta 

9. Płonowska Grażyna 

10. Półtorak Mariusz 

11. Rułka Franciszek 

12. Sierocki Witold Antoni 

13. Szpakowski Józef 

14. Wysocki Paweł 

15. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli osoby zaproszone: 

1. Rafał Kotowicz  Naczelnik Wydziału Prewencji KPP w Bielsku Podlaskim 

2. Anna Mortel   Starszy Dzielnicowy Posterunku Policji w Brańsku 

3. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

4. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

5. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

6. Anna Bachurek  Kierownik GOPS w Brańsku 

7. Maciej Bobel    Dyrektor GOUK i GBP w Kalnicy 

8. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

 

 Sołtysi Gminy Brańsk z Sołectw: Brzeźnica, Załuskie Kościelne, Pruszanka Stara, 

Ściony 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

 

    

Przed otwarciem obrad V sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” 

http://www.bransk.pl/


Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 dokonała otwarcia obrad 

V sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 15 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady powitała 

przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów gminy.  

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków      

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 

porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie 

Brańsk. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2019 roku środków finansowych                       

na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu pojazdów oznakowanych  na wyposażenie Komendy Powiatowej 

Policji w Bielsku Podlaskim. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-

2023. 

10. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2018. 

11. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej            

w Brańsku za rok 2018. 

12. Przedstawienie sprawozdania - Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2018.  

13. Przedstawienie sprawozdania z przebiegu realizacji „Programu usuwania azbestu              

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk na lata 2011-2032” za okres 

2017-2018 rok. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad IV sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

IV sesji Rady Gminy Brańsk. 

W zarządzonym głosowaniu ze względu na warunki techniczne nie wzięło udziału 8 radnych,     

w związku z tym Przewodnicząca zarządziła krótką przerwę w obradach. 



 Po przerwie  Przewodnicząca zarządziła ponowne głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad 

IV sesji Rady Gminy Brańsk: w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosów ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1-2) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu. 

 

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady zwróciła się do 

Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pana Marka Brzozowskiego o przedstawienie opinii 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady.  

(Opinia pozytywna Nr 7/02/2019 z dnia 16 kwietnia 2019r. stanowi  załącznik nr 6 do oryginału 

protokołu). 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie 

Brańsk: 
 

   Wobec braku zapytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad 

uchwałą o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie Brańsk. 

 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Brak udziału w głosowaniu:1. Wynik głosowania: 

Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 3) 

 

Uchwała Nr V/39/2019 o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie Brańsk 

stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej: 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej. 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 4) 

 

Uchwała Nr V/40/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 kwietnia 2019r.  w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2019 roku środków finansowych na 

Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu pojazdów oznakowanych  na wyposażenie Komendy Powiatowej Policji w Bielsku 

Podlaskim: 

 



Wójt Gminy Brańsk m.in. powiedział – „inicjatywa wspierania Policji przez samorządy trwa, 

co roku. Ogólna pula wnioskowanych środków finansowych jest dzielona na poszczególne 

samorządy i tak wspólnie wspieramy działalność Policji, która dba o bezpieczeństwo naszego 

regionu, naszych mieszkańców”. 

 

   Następnie głos zabrał Pan Rafał Kotowicz - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy 

Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim, który przedstawił informację jakimi pojazdami 

służbowymi dysponuje Komenda, z podziałem na komórki organizacyjne oraz wysokości 

środków finansowych przekazanych na rzecz Komendy Powiatowej Policji przez poszczególne 

samorządy w roku 2018. Podziękował, także za  propozycję przyznania dofinansowania              

w bieżącym roku. 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie przekazania w 2019 

roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku                  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu pojazdów oznakowanych  na wyposażenie 

Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim. 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 5) 

 

Uchwała Nr V/41/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 kwietnia 2019r.  w sprawie przekazania    

w 2019 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku       

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu pojazdów oznakowanych  na wyposażenie 

Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim stanowi załącznik Nr 9 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r.:  
 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie,  nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019r.  

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 6) 

 

Uchwała Nr V/42/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 kwietnia 2019r.  w sprawie zmian            

w budżecie gminy na 2019r. stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata           

2019-2023: 
 

   Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie,  nad projektem uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2023: 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 10, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 7) 

 



Uchwała Nr V/43/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2023 stanowi załącznik Nr 11 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 10  Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 

2018 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 11  Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej            

w Brańsku za rok 2018: 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Przedstawienie sprawozdania - Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2018: 

 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Przedstawienie sprawozdania z przebiegu realizacji „Programu usuwania azbestu               

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk na lata 2011-2032” za okres            

2017-2018 rok: 

 

Wniosków, uwag i zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14  Interpelacje i wnioski radnych 

    

Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych: 

Nie udzielano odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Ad. 16 Sprawy różne: 

 

 Pan Maciej Bobel - Dyrektor Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny 

Dernowskiej w Kalnicy zaprosił radnych i wszystkich zebranych na sesji, do udziału w trzech 

najbliższych gminnych uroczystościach organizowanych przez GOUK: 

 - dnia 3 maja 2019 obchody Święta Konstytucji 3 Maja rozpoczęcie o godz. 1100 Mszą 

Św. w Kościele Parafialnym w Szmurłach, 

- dnia 19 maja 2019r. obchody 74 rocznicy bitwy pod Bodakami, rozpoczęcie o godz. 1200 

Mszą Św. w Kościele Parafialnym w Klichach, 



- dnia 31 maja 2019r. obchody Dnia Dziecka połączone z VI edycją konkursu „Mam 

Talent”. 

 

    Radny Pan Paweł Wysocki zwrócił się z pytaniem, na jakiej podstawie w miejscowości 

Ściony, został postawiony znak drogowy „zakaz wjazdu pojazdów o rzeczywistej masie 

całkowitej ponad 8 ton”. 

 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, mówiąc że znak został postawiony na wniosek 

mieszkańców wsi Ściony. Sołtys zgłaszał do urzędu gminy, że najemcy nieruchomości            

z innych gmin, przejeżdżając dużym sprzętem przez wieś niszczą asfalt. 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki zadał kolejne pytanie, czy w jego miejscowości również taki 

znak ograniczający można postawić? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że w miejscowości radnego, również taki znak drogowy można 

postawić. 

 

   Rany Pan Paweł Wysocki kontynuując wypowiedź, zwrócił uwagę na fakt, że jeżeli 

wszyscy sołtysi,  wystąpią o postawienie znaków ograniczających w swoich 

miejscowościach, to w jaki sposób rolnicy dojadą na pola? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział – „Panie radny mogę Pana zawieźć na drogę, po której jeżdżą 

samochody po 50 ton i która jest już w „rozsypce”. Ktoś ma żwirownię – prowadzi 

działalność, zarabia na niej miliony, a my mamy patrzeć na to, jak niszczy drogę? Remonty 

dróg również kosztują miliony i musimy dbać o nasze drogi. Rolników lokalnych takie znaki 

drogowe nie obowiązują. Swego czasu w Ścionach był postawiony znak o tym informujący, 

który został usunięty, ale od dzisiaj znów będzie tam stał, że zakaz nie dotyczy mieszkańców 

naszej gminy”. 

 

   Radny Wysocki obstawał przy swoim zdaniu, że Policja wystawia mandaty nawet przy 

tej tabliczce i wie, kto taki mandat otrzymał. 

 

Wójt Gminy natomiast twierdził, że Policja na pewno takiego mandatu nie wystawi 

mieszkańcowi gminy. 

 

   Kierownik Ref. RŚ Pani Monika Falkowska poinformowała, że na terenie wsi Ściony 

jest druga droga dojazdowa do pól i nie zachodzi konieczność poruszania się przez wieś.   

 

 Radny Wysocki natomiast zwrócił uwagę, że wyjazd z tej drogi jest utrudniony i gdy on 

uszkodzi ciągnik, kto wówczas zapłaci za naprawę lub odkupi maszynę? Dodał, też, że o tej 

sprawie informował w urzędzie gminy jesienią ubiegłego roku  i nic w tej sprawie nie zostało 

zrobione. 

 

   Głos zabrała Pani Elżbieta Janina Szymańska – Sekretarz Gminy mówiąc, że pierwszy 

raz słyszy o tej sytuacji, zaprosiła więc radnego do urzędu, aby wspólnie zobaczyć jak został 

zaplanowany projekt stałej organizacji ruchu na konfliktowym terenie a wówczas zostaną 

podjęte konkretne decyzje. Natomiast w sytuacji jaka obecnie jest, nie ma możliwości, aby 

mieszkaniec gminy przyjął mandat od Policji.  

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska –Bobel również poinformowała, że w miejscowości 

Mień jest problem, tej samej natury. Samochody ciężarowe wożące żwir niszczą drogę 

asfaltową w kierunku lasu i przez wieś, gdzie asfalt wygląda już tragicznie. 



 

Wójt Gminy podsumowując problem niszczenia dróg asfaltowych przez ciężki sprzęt 

powiedział, że rolnik może jeździć po każdej drodze na terenie gminy, natomiast wożący żwir 

wykorzystują sytuację i nie jeżdżą drogami dojazdowymi żwirowymi, tylko asfaltem, bo tak 

jest im wygodniej. Natomiast od tego jest Policja, aby pilnowała porządku i ruchu drogowego 

więc  wszystkie naruszenia należy zgłaszać do Policji. 

 

 Radny Pan Paweł Wysocki  zwrócił się z prośbą wcześniejszego informowania sołtysów 

o tym, kiedy na dany teren zostanie skierowana równiarka do porównania dróg, aby nie 

było takich sytuacji, że było „poświęcenie pól” w jego miejscowości i w tym czasie do wsi 

skierowano równiarkę. Chce też wcześniej zaplanować jakie drogi porównać, aby 

równiarka po trzy razy nie wracała do tej samej miejscowości, jak to ostatnio miało 

miejsce. 

 

Pani Monika Falkowska Kierownik Ref. RŚ odpowiedziała, że skoro jest takie życzenie 

urząd gminy będzie wcześniej informował sołtysa, o terminie skierowania równiarki na dany 

teren wsi, w celu porównania dróg. 

 

    Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Gmina Brańsk była reprezentowana 

przez Koła Gospodyń Wiejskich w Korycinach, w związku z tym skierowała słowa 

podziękowania do koła Gospodyń Wiejskich w Patokach, w Mniu i Świrydach. 

Ad. 17 Zamknięcie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1102 zamknęła obrady  V sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

     /-/ Alina Adamczyk                                                                       /-/ Grażyna Płonowska   

 


